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OBEC PŘÁSLAVICE S OSADOU KOCOUROVEC 

ZPRAVODAJ 
DVOUMĚSÍČNÍK * ročník 28        číslo 5/2024        říjen – listopad/2024         cena: 5,- Kč 

 
                                                                                                                             

                               
  

                                                                                                  

  

  

 

 

 

 

  

 

  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

    

 

Listopade, listopade, už ti mlha slunce krade, 

poslední list plachtí k zemi, mráz přijíždí se sáněmi. 

Vlaštovičko, leť, už je na tě čas. 

Listí žloutne, poletuje, po strništích vítr duje, 

bude brzo mráz. 
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S L O V O   S T A R O S T K Y 

 
 

Vážení spoluobčané, milí přátelé! 
 

S nastupujícím podzimem a říjnovými dny mi dovolte říci DĚKUJI! Zvládli 
jsme to. Přes mnohá omezení, hluk, prašnost, vedra, práci strojů, objížďky, 
výlukové řády a já nevím co ještě, jsme společně zvládli rekonstrukci 
„státní“ silnice II/437. Ve čtvrtek 19. září 2024 byla slavnostně přestřižena 
páska a obnoven obousměrný provoz v celé délce naší obce – tedy přes 
Přáslavice a Kocourovec.  
Některým z nás už možná teď chybí to známé betonové „dttt … dttt…“ ☺ 
 

Kolem silnice budou nadále probíhat dokončovací práce. Dále zbývá přivézt 
a osadit nové přístřešky zastávek, umístit, zprovoznit a organizovat semafor 
nad přechodem pro chodce, dokončit opravu a výměnu veřejného osvětlení 
podél vozovky atd. 
 

Současně se silnicí  II/437 a odstavnými pruhy kolem směřuje k ukončení a předání do provozu nový 
vodovod na Kocourovci, který bude obec provozovat od roku 2025 samostatně.  
 

Ve finále je i oprava místní komunikace Vilky II po křižovatku s komunikací na Svésedlice. Je nutné, aby 
ještě minimálně týden byl uzavřený spodní retardér z technologických důvodů. Prosím vydržte a ne- 
vjíždějte sem z důvodu záruky a garance zhotovitele na dílo.  
 

A v neposlední řadě se nám díky dešťům naplnily nové zavlažovací nádrže na fotbalovém hřišti.  
 

Na podzim nás čeká administrativní uzavření všech investičních akcí, vypořádání dotací a kompletní 
zaúčtování. Tato práce je často neviditelná, ale nesmírně důležitá, protože může zabránit mnohým 
škodám a nedorozuměním. V listopadu pak budeme připravovat rozpočet a plán, co vybudujeme v roce 
2025 (např. osvětlení cyklostezky ve směru na Velkou Bystřici atd.).  
 

Chci poděkovat všem podporovatelům a dárcům z řad našich občanů, kteří jakkoliv přispěli do sbírek pro 
osoby postižené povodněmi. Zastupitelé obce schválili finanční dar obce Přáslavice 2 obcím v 
Olomouckém kraji – obci Mikulovice a obci Písečná, každé byl odeslán dar ve výši 50 000 Kč. Lidé a obce si 
mají pomáhat, zvlášť při takových živelných katastrofách.  
 

Přeji vám pěkný podzim plný slunečních dnů.  
A až pojedete po té nové rekonstruované krajské silnici ve směru na Olomouc nebo Lipník, tak dejte nohu 
z plynu, člověk si ani neuvědomí a za chvíli by byl bez bodů. ☺ 

Jitka Ivanová, starostka 
 

P P L   b o x 
 

Něco se chystá… 
 

A od 1. října se to spustí. ☺ 
Obec díky naší místostarostce Mirce domluvila a zasmluvnila výdejní 
box PPL CZ. Bude k dispozici 24/7 na horní křižovatce u kontejnerů.  
Je ekologický, napájený díky solárům na střeše.  
Můžete si zde vyzvednout zásilku a to pomocí aplikace nebo díky 
číselné klávesnici pomocí kódu.  
 

Mirce děkuji za zajištění a přeji, ať nám bezporuchově dlouho slouží. 
Jitka Ivanová 
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D Ě N Í   V   O B C I   A   M I K R O R E G I O N U ... 
 

PŘÁSLAVSKÉ HODY – FOTOGALERIE – 24. 8. 2024 
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SDH – HASIČSKÁ SOUTĚŽ VETERÁNŮ – 1. 9. 2024 
 

V neděli 1. září jsme na domácí půdě uspořádali první ročník hasičské soutěže veteránů. Účast nebyla 

nikterak vysoká, ale atmosféra byla naprosto úžasná. Celkově se zúčastnila čtyři družstva, dvě 

v kategorii žen a dvě v kategorii mužů. Naše ženy „veteránky“, které zodpovědně několik týdnů 

trénovaly, se zaslouženě umístily na prvním místě. Gratulujeme! 

Za SDH Přáslavice Libuše Hrošová 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

 

POVODNĚ 2024                                         Z facebooku SDH Olomouc – Holice, 14. září 
                                                                                Aktuálně zasahujeme v místní části Chomoutov  

                                                                     spolu s SDH z Lošova, dále SDH Chomoutov  

                                                                     a SDH Přáslavice.     ▼ 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

https://www.facebook.com/SDHlosov?__cft__%5b0%5d=AZU9Po0qXiQ-oyiefArODK9vzO216fPplEp82bT_Y7Sf5yt7YV0jQTnt08lObzw31M7oEh0vrZPvpH6OGV7KI5GThcLEsUg4I-nftCbWEQwy4q7vktd7L58EchRF3KFqzDa-5yRrbUzVOVMTk8f8UCFRiSubMbbkoTkXfRHq3B6nUlVlOt9zmaOdmQbKMG17Xs9_V3yerMEfwdKi9S3XmFm-RARJihL0lavyqPYNreN2-A&__tn__=-%5dK-y-R
https://www.facebook.com/profile.php?id=100064568984678&__cft__%5b0%5d=AZU9Po0qXiQ-oyiefArODK9vzO216fPplEp82bT_Y7Sf5yt7YV0jQTnt08lObzw31M7oEh0vrZPvpH6OGV7KI5GThcLEsUg4I-nftCbWEQwy4q7vktd7L58EchRF3KFqzDa-5yRrbUzVOVMTk8f8UCFRiSubMbbkoTkXfRHq3B6nUlVlOt9zmaOdmQbKMG17Xs9_V3yerMEfwdKi9S3XmFm-RARJihL0lavyqPYNreN2-A&__tn__=-%5dK-y-R
https://www.facebook.com/sdhpraslavice?__cft__%5b0%5d=AZU9Po0qXiQ-oyiefArODK9vzO216fPplEp82bT_Y7Sf5yt7YV0jQTnt08lObzw31M7oEh0vrZPvpH6OGV7KI5GThcLEsUg4I-nftCbWEQwy4q7vktd7L58EchRF3KFqzDa-5yRrbUzVOVMTk8f8UCFRiSubMbbkoTkXfRHq3B6nUlVlOt9zmaOdmQbKMG17Xs9_V3yerMEfwdKi9S3XmFm-RARJihL0lavyqPYNreN2-A&__tn__=-%5dK-y-R
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Divadlo: TŘI GRÁCIE Z UMAKARTU – 6. 9. 2024 
 

V loňském roce jsme začaly uvažovat o nastudování další 

divadelní hry. Složení našeho divadelního spolku, tedy 4 

herečky, nás dost  limituje ve výběru her. Nějaký muž by se 

určitě hodil a určitě i další ženu bychom v našem divadelním 

spolku přivítaly. ☺  

Nakonec jsme vybíraly z 5 scénářů a jednoznačně jsme se 

shodly na scénáři pro 3 ženské postavy:  

Tři grácie z umakartu. A i výběr hereček pro jednotlivé postavy 

byl vlastně jednoduchý. Asi máme dobrý „čich“ na přidělení 

jednotlivých rolí, protože se to opravdu povedlo. ☺ 

V únoru letošního roku jsme začaly se zkoušením a 

vymýšlením jak budou vypadat kulisy a myslím, že i ty se 

nakonec velmi povedly. I na nich je vidět, že jsme se za ty 2 

roky od naší první divadelní premiéry posunuly o kus dál. ☺ 

Původní dubnový termín jsme byly nakonec nuceny  přesunout 

až na září, ale jenom nám to prospělo. Vypilovaly jsme kulisy a 

kostýmy a pátek 6. září jsme očekávaly s velkým napětím.  

Samozřejmě, že herečky byly nervózní, technické zázemí 

v klidu a v pohodě a my režisérky, no my jsme věděly, že to nakonec všechno dobře dopadne. ☺ 

A pak přišel den „D“.  

Musím na tomto místě velice poděkovat technickým pracovníkům naší obce, kteří nám na začátku 

srpna postavili pódium a ve čtvrtek před premiérou rozestavěli židle pro diváky. 

Nachystaly jsme občerstvení a s rostoucí nervozitou jsme na hodinách sledovaly blížící se 18. hodinu a 

s tím i otevření sálu pro diváky. A ti začali brzy přicházet, sál se začínal zaplňovat a hodina začátku 

představení se blížila. Vše klapalo na jedničku, herečky zmizely v zákulisí, aby se nachystaly, diváci si 

pochutnávali na občerstvení a naše nervozita začala gradovat. 

A pak to vypuklo, paní ředitelka školy diváky přivítala a ve zkratce nastínila obsah hry a zmizela 

v zákulisí, aby se ujala své role nápovědy. A  pomyslná opona se otevřela a představení začalo. 

Herečky byly famózní, zvládly texty hry jako skvělé ostřílené hvězdy a nikdo z diváků naštěstí neměl 

možnost vidět zoufalou nápovědu, která převracela stránky a hledala, kde ty holky s tím textem vlastně 

jsou. ☺ Všichni se náramně bavili a výkony všech hereček byly naprosto profesionální a 

bezkonkurenční, však taky závěrečná děkovačka stála za to. ☺ 

Takže, pokud jste naši premiéru v Přáslavicích nestihli, nabízíme termíny našich dalších představení: 

6. 10. – Daskabát – Jack´s Cowhouse 

19. 10. – Slavkov – místní část Kozlova – kulturní dům 

9. 11. – Mrsklesy – kulturní dům 

23. 11. – Tršice – kulturní dům 

A na domácí scéně se znovu představíme 29. 3. 2025. 

Ať se za námi vypravíte kamkoli, těšíme se na vás a věřte, že každé naše představení je originální. ☺ 

     Miroslava Tomaštíková 
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BESEDA: „Společně a správnou technikou chůze za zdravím a náladou“ 
 

Ve čtvrtek 12. 9. 2024 se uskutečnila odložená beseda na téma: 

Společně a správnou technikou chůze za zdravím a náladou. Počasí 

nám bohužel nepřálo a možná i díky tomu se této akce zúčastnili 

jen dva účastníci ☹ a pan Mgr. Ivo Šenk, který se nám velice 

důkladně věnoval a strávili jsme spolu příjemnou hodinku. 

Sama s holemi chodím a samozřejmě, že s nimi jen „chodím“, jak 

mi bylo vysvětleno.☺ Ale po absolvování několika koleček na 

„velkém sále“ se to snad trochu zlepšilo, ale trénovat se musí a tak 

věřím, že v rámci říjnové výzvy „Deset tisíc kroků“ se do toho 

dostanu pořádně.☺ Chůze s gumovými návleky na bodcích na sále 

nebyla jednoduchá, protože jsme se nemohli odrážet tak, jak 

bychom potřebovali, klouzalo to. ☹ Dohodli jsme se s panem 

magistrem, že na jaře si besedu zopakujeme a budeme doufat, že 

nám jednak bude přát počasí, ale také, že přijde i více zájemců o 

zvládnutí správné techniky Nordic Walking.  

Miroslava Tomaštíková 

 

SPORTOVNÍ HRY SENIORŮ – 20. 9. 2024 
 

V pátek 20. 9. 2024 se na multifunkčním hřišti v Dolopla- 

zích uskutečnily sportovní hry seniorů jako víceboj smíše- 

ných seniorských družstev Mikroregionu Bystřička. Celkem 

se zúčastnilo 12 pětičlenných družstev a naše „Holky 

Přáslavice“ soutěžily  pod kapitánským vedením paní Dany 

Špetové. Dalšími skvělými do sportovního boje zapálenými 

účastnicemi byly: paní Ivana Auffahrtová, paní Hana 

Černochová a paní Helena Číhalová. Naší nejstarší účastnicí 

byla paní Věra Vodičková, která byla nakonec i nejstarší 

seniorkou, která se sportovních her zúčastnila. ☺ Soutěž 

byla určena pro všechny seniory a seniorky ve věku 60+ a já 

jsem se stala takovým „maskotem-podporovatelem“ v jedné 

osobě, připravená kdykoli vypomoci. ☺ Samozřejmě, že soutěž měla vítěze a poražené, ale myslím, že 

tohle vůbec nehrálo žádnou roli, protože za mě byli vítězové všichni. ☺ Bylo opravdu skvělé 

pozorovat účastníky s jakým zápalem se vrhali do všech disciplín, jaká skvělá atmosféra mezi všemi 

panovala a jak se dokázali skvěle bavit. ☺ 

Několikrát jsem si říkala, že mnoho mladých lidí by si mělo vzít příklad ze svých babiček a dědečků, 

jak se dokáží bavit, a hlavně sportovat s úsměvem na rtech. ☺ 

Chtěla bych touto cestou velice poděkovat za velmi vstřícný přístup našim sportovkyním, které se 

velmi ochotně této skvělé akce zúčastnily a věřím, že při konání příštích sportovních her se nám podaří 

sestavit i družstvo smíšené a třeba ne jenom jedno. ☺ 

Miroslava Tomaštíková 
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VÝLET  NA DLOUHÉ STRÁNĚ – 21. 9. 2024 
 

Na sobotu 21. 9. 2024 byl Sborem pro občanské záležitosti a 

Obcí Přáslavice naplánován výlet na Dlouhé Stráně. 

Vzhledem k povodňové situaci na Jesenicku jsem v úterý 

kontaktovala Informační centrum v Koutech nad Desnou, kde 

mi bylo sděleno, že v sobotu můžeme dorazit a tak jsme za 

krásného slunečného počasí vyrazili na cestu. 

Cestu nám svým poutavým způsobem zpříjemnil pan Mgr. 

Martin Ivan, který nás informoval o zajímavostech, které jsme 

cestou míjely. Po vyzvednutí profesionálního průvodce ČEZ 

jsme z Koutů už pokračovali přímo do srdce elektrárny. 

Cestou jsme se dozvěděli spoustu zajímavostí, a to největší překvapení na nás čekalo v sálu pro 

návštěvníky elektrárny. Modernizace už dorazila i sem, a tak jsme si všichni postupně vyzvedli 

sluchátka a následně i 3D brýle. Po instruktáži jsme se s malými či většími problémy ponořili do 

procházky elektrárny, tak jak ji nikdy nemůžeme zažít – vznášeli jsme se nad horní nádrží a dívali se 

zblízka na Praděd, prohlíželi jsme si Francisovu reverzní turbínu, stali jsme  se jednou z kapek vody, 

která se řítí přivaděčem z horní nádrže.  

Po té jsme pokračovali do nitra hory, kde jsou dvě reverzní 

turbíny, které slouží k výrobě elektrické energie, každá má 

výkon 325 MW. Bohužel jsme ani jednu neměli možnost vidět 

za plného chodu, turbína II byla v plánované odstávce a 

turbínu I museli v sobotu odstavit, protože se vyskytly prob- 

lémy v souvislosti se záplavami. To jsme ještě netušili, jakou 

příhodu zažijeme. 

Následně jsme nasedli do autobusu a kolem dolní nádrže jsme 

pomalu stoupali směrem k horní nádrži, cestou jsme museli 

překonat dvě závory, které nám dálkovým ovladačem otevřel 

pan průvodce. Po vystoupání 70 schodů se nám díky krásnému 

slunečnému počasí naskytly úchvatné výhledy do okolí. Od několika účastníků jsem slyšela, že už tady 

byli několikrát, ale nikdy neměli štěstí na krásné počasí. A pak už následovala cesta zpět do Koutů, 

kde jsme měli objednaný oběd na 13. hodinu, jenže jaké bylo překvapení, když se nám neotevřela hned 

první závora. Zůstali jsme uvězněni v krásné přírodě, ovšem bez možnosti pokračovat v cestě. 

Průvodcem nám bylo sděleno, že bohužel došlo k výpadku elektřiny v celých Koutech a museli jsme 

čekat na zprovoznění.☺ 

Čekání bylo nakonec hodinové, a tak jsme celý náš další program museli trochu posunout, ale přesto 

jsme všechno s úsměvem a dobrou náladou zvládli, včetně slibované návštěvy Pralinkárny ve Velkých 

Losinách. Myslím, že na tento výlet nikdo nezapomeneme, protože problém se závorami se za 10 let 

používání nestal, dokud nepřijely Přáslavice.☺ 

Miroslava Tomaštíková 
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Z P R Á V Y   Z   F A C E B O O K U   S T A R O S T K Y … 
 

 LAVIČKA NA PŘÁNÍ  – zveřejněno 27. 7. 2024 
 

S tím podnětem přišla místostarostka Mirka, že má ohlasy od seniorek 

a seniorů. Ze sídliště na obecní úřad a poštu může být pro osoby se 

zdravotními omezeními dlouhá cesta. Chtělo by to prý někde na chvíli 

„spočinout“.  

Takové přání není zas tak těžké splnit. Díky Monče, která lavičku se 

speciálními opěrkami pro vyšší věk našla, a chlapům z technických 

služeb, kteří ji usadili.  

Doplněno košem včetně sáčků pro pejskaře.  

Pěkné odpočinkové posezení! 

Jitka Ivanová 

 

JDEME DO FINÁLE! – zveřejněno 13. 8. 2024 
 

Ve středu 14. srpna 2024 se bude pokládat 

finální asfaltová vrstva na křižovatce II/437 

Přáslavice - Mrsklesy.  

Zvolte, prosím, jinou trasu, pokud můžete. 

Objíždět se může v případě nouze po úzkých 

místních komunikacích.  

Dále se budou asfaltovat odstavné pruhy II. 

etapy od křižovatky na Mrsklesy směrem na  

Kocourovec. Prosíme, respektujte práci a 

požadavky stavební firmy. Stavba se pře- 

klopila do 2. poloviny, děkujeme za trpě- 

livost. 

Jitka Ivanová 
 

VILKY II - POKLÁDÁ SE 1. VRSTVA ASFALTU!  – zveřejněno 27. 8. 2024 
 

 Po letech čekání, dotazů, urgencí, zádrhelů, prachu, louží a bahna 

jsme, věřím, v poslední etapě.  

Silnice Vilky II - podkladové vrstvy a obrubníky dokončeny, asfalt 

začíná.  

Prosíme, nevjíždějte do lokality, pro chůzi využijte chodník.  

Po pokládce přijdou na řadu retardéry na obou koncích a nové dopravní 

značení, kde nás čeká zásadní změna v organizaci dopravy. Hotovo 

bude do konce září. 

Jitka Ivanová 

                 

KOMUNIKACE III/44318 PŘÁSLAVICE – MRSKKESY - MARIÁNSKÉ ÚDOLÍ 

– zveřejněno 30. 8. 2024 
 

 Po několika dopisech a výzvách k opravám atd. se dnes sešli zástupci Armády ČR, Obce Mrsklesy, 

Obce Přáslavice, Správy silnic Olomouckého kraje a Vodohospodářské společnosti na jednání ohledně 

nutných oprav této frekventované silnice. 

 Je důležité začít co nejdříve s projektováním celkové rekonstrukce a to za sdruženého financování. 

 Je nutné zdůraznit, že silnice slouží pro převoz vojenské techniky, a tak je nezbytné přizvat i 

armádu, která se postupně vyzbrojuje technikou s novými parametry. 

 Bude nutné revidovat a opravit v zastavěné části veškeré sítě pod vozovkou a blízko ní a vyřešit 

např. kanalizaci, veřejné osvětlení atd.  
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 Reálný čas od projektu k realizaci je cca 5-8 let. 

 Ale! První vykopnutí jsme právě dnes udělali.                                                            Jitka Ivanová 
 

REKONSTRUKCE II/437 JE V CÍLOVÉ ROVINCE!  – zveřejněno 19. 9. 2024 
 

 Rekonstrukce silnice II/437 v Přáslavicích a na Kocourovci - dnes 

byla slavnostně otevřena pro provoz - o téměř 2 měsíce dříve než bylo  

v plánu. Děkuji všem zainteresovaným.  

 Od čtvrtka 19. 9. odpoledne se vrací na Kocourovci autobusové 

zastávky zpět.  

 Nové zastávky (přístřešky) v Přáslavicích budou instalovány  

od 2. 10. 

 Práce na umístění semaforu začnou 3. 10. 

 Nové sloupy veřejného osvětlení na Kocourovci budou umístěny  

do konce října. 

Děkuji všem občanům za trpělivost a nadhled při rekonstrukci.  

Během následujících dnů budou ještě probíhat dokončovací a dočiš- 

ťovací práce.  

Jitka Ivanová 

 

POMOC 2 OBCÍM POSTIŽENÝM POVODNĚMI. – zveřejněno 21. 9. 2024 
 

Zastupitelé Přáslavic schválili přímou adresnou pomoc pro 

2 obce v Olomouckém kraji postižené povodněmi:  

● Obec Mikulovice - 50 000 Kč 

● Obec Písečná - 50 000 Kč 

Sbírka materiálního vybavení ve spolupráci s Arcidiecézní 

charitou Olomouc bude probíhat od pondělí 23. 9. do středy 

25. 9. na obecním úřadě. Děkujeme!  

◄ Jez na řece Bělé u kostela sv. Mikuláše, 14. září 2024, 

Mikulovice. 

Jitka Ivanová 
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ZPRÁVY ZE ŠKOLY 
 

Slavnostní zahájení školního roku 2024/2025 
 

Všem žáčkům skončilo bezstarostné období prázdnin a nastal čas znovu usednout do školních lavic. 

Většina žáků se do školy těšila, nejvíc malí prvňáčci, kterých máme opět rekordní počet: 22.  

Každému prvňáčkovi darovala škola balíčky plné školních pomůcek a Obec Přáslavice aktovky a 

láhve na pití. 

Šťastný vstup do 1. třídy a úspěšný rok jim popřála nejen paní ředitelka Mgr. Eva Šrámková, ale také 

starostka obce Ing. Jitka Ivanová, a dále starosta obce Svésedlice pan Lubomír Konar. 

Poté se ujala slova třídní učitelka Mgr. Kateřina Ježková. Prvňáčci byli seznámeni se svou „zvířátko-

vou“ třídou a maskotem – plyšovou pandou. Čekal na ně i první úkol – děti se představily, řekly, na co 

se ve škole nejvíc těší a každý dostal upomínkový list na ten dnešní slavnostní den. Paní učitelka poté 

rodiče seznámila s organizací ve škole, paní vychovatelka Ing. Jana Doležalová pak ještě přidala in-

formace o organizaci školní družiny a zodpověděla jejich dotazy. 

Všem malým prvňáčkům přejeme, aby se jim co nejlépe dařilo plnit úkoly, které na ně v 1. třídě čekají, 

aby se mezi námi cítili dobře a do školy chodili s radostí. 

Žáci vyšších ročníků se také přivítali se svými třídními učitelkami a asistenty pedagoga na školním 

hřišti, kde jim paní ředitelka představila nové paní učitelky a paní asistentku. 

V tomto školním roce máme 24 žáků ve 2. třídě, 21 žáků ve 3. třídě, 13 žáků ve 4. třídě a 14 žáků v 5. 

třídě. Všem našim žáčkům přejeme šťastný start do nového školního roku! 

Ing. Jana Doležalová 

Zahradní slavnost 
 

I letos jsme zahájili nový školní rok veselou zahradní 

slavností, tentokrát byl tématem celého odpoledne 

„podmořský svět“. Hned na začátku děti i dospělé 

roztančil klaun Hopsalín, který si přivedl pomocníky 

- roztomilou chobotnici a oblíbenou Skye z Tlapkové 

patroly. Tyto postavičky si děti okamžitě zamilovaly! 

Celé odpoledne se neslo ve znamení tance, her a sou- 

těží, do kterých se zapojili naši žáci i jejich rodiče. 

Všichni se skvěle bavili při písních nejen s námoř- 

nickou tematikou. Za každou splněnou soutěž dostá- 

valy děti zlaté mince, které si na konci slavnosti 

mohly vyměnit za nafukovací balónky.  

Tento podmořský zážitek jsme si naplno užili a doufáme, že školní rok začne podle našich představ.  

Mgr. Monika Kolouchová, ZŠ Přáslavice 
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Ekologicko-chovatelský program ve škole 
 

V úterý 17. září 2024 navštívil naši základní školu pan doktor 

Jaromír Vachutka se svým ekologicko-chovatelským progra- 

mem. V rámci interaktivní přednášky bylo k vidění několik dru- 

hů především exotického ptactva. Děti tak mohly živě obdivo- 

vat například papoušky amazonské nebo hrdličky chechtavé, 

které se jim dokonce proletěly nad hlavami. Některé exponáty si 

děti mohly pohladit a podržet na ruce. Žáci se dozvěděli mnoho 

zajímavých informací ze života ptactva, o jejich chovu, péči či 

rozmnožování. Ti pozornější, kteří správně odpověděli na soutěž- 

ní otázky, mohli během besedy získat pamětní fotografii  s moti-

vem ptáků. Program celkem trval dvě vyučovací hodiny a zú- 

častnili se ho žáci 2. - 5. třídy základní školy.                            

  Mgr. Daniel Hála 
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DRAKIÁDA 
 

V pátek 27. 10. se na naší škole již tradičně konala další Drakiáda. Účast byla 

opravdu hojná a draků na oblohu vzlétlo opravdu mnoho. Neobešli jsme se bez 

menších technických obtíží jako zamotaných provázků a polámaných tyček. 

Všichni žáci obdrželi sladkou odměnu a diplom. 

Děkujeme za účast, těšíme se zase na příští rok. 

Nikola Veselá  
 

Z P R Á V Y   Z   F K – benjamínci 
 

V září reprezentovala Přáslavice po mnoha letech i mladší přípravka. Na třech turnajích (čtvrtý byl 

zrušený kvůli počasí) se utkala vždy s týmy Velkého Týnce, Nových Sadů a Holice. Poslední turnaj se 

odehrál na domácím hřišti 28. 9. 2024. 

Naše děti si nevedly vůbec špatně. Z 9 zápasů 2 vítězství a jedna remíza, celkové skóre 36:50. 

Seznam dětí: Milan Malínek, Tadeáš Vysloužil, Bronislav Škoda, Lukáš Grégr, Šimon Kouřil, Martin 

Špeta, Jiří Řípa, Matěj Dirbák, Jan Navrátil, Denis Kopp, Filip Kupec, Mikuláš Rubáček, Kristián Ru-

báček, Tomáš Lysoněk, Tobiáš Antl, Jakub Majtner, Jakub Žižka. 

Josef Rubáček, trenér 
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CO NOVÉHO VE ŠKOLCE? 
    

PODĚKOVÁNÍ 1. 
 

Základní škola a mateřská škola Přáslavice, 

děkuje Sdružení rodičů SRP, za dosavadní spolupráci a pomoc v minulých létech a loňském školním 

roce 2023/2024.  

A těší se na další spolupráci se Sdružením rodičů SRP, ale již s novými členy. 

Za Základní školu a mateřskou školu Přáslavice  

Bc. Adéla Moravcová, zástupkyně ředitelky pro mateřskou školu 
 

PODĚKOVÁNÍ 2. 
 

Základní škola a mateřská škola Přáslavice, 

děkuje Fotbalovému klubu Přáslavice, zastoupeným panem Františkem Beláčkem, předsedou fotbalo- 

vého klubu, za finanční dar v hodnotě 60 000,- Kč. Tento finanční dar bude spravedlivě rozdělený 

mezi základní školu a mateřskou školu a bude využitý pro jejich vzdělávací potřeby. 

Za Základní školu a mateřskou školu Přáslavice  

Bc. Adéla Moravcová, zástupkyně ředitelky pro mateřskou školu 
 

PODĚKOVÁNÍ 3. 

 

Za MC Motýlek bych chtěla moc poděkovat FK Přáslavice za finanční příspěvek ve výši 10 000,- Kč. 

Za tyto peníze se do MC Motýlek pořídilo krásné nové vybavení pro děti. 

Seznam vybavení:  

dětský domeček s obchůdkem zmrzlinářství, pěnové dětské hřiště, velký domeček pro panenky. 

Za MC Motýlek Marta Číhalíková 
 

První dny ve školce 

V září jsme s nadšením přivítali nový školní rok a těšili se na nové děti, 

které k nám do školky nastoupily. Již koncem srpna jsme se snažili 

vytvořit prostředí, ve kterém se děti budou cítit co nejlépe. 

První dny přinesly do školky směs emocí. Některé děti byly trochu nejisté 

a potřebovaly více času na adaptaci, zatímco jiné se s nadšením vrhly do 

objevování nového prostředí a okamžitě se zapojily do hry s ostatními. 

Přivítání proběhlo v přátelské a otevřené atmosféře, přičemž pedagogové 

se snažili pomoci dětem překonat prvotní obavy a vytvořit prostor, kde se 

mohou cítit bezpečně a pohodlně. 

Téma měsíce září bylo „Kdo přišel do školky“. Děti se seznamovaly se 
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svou značkou, učily se ji rozpoznávat a pojmenovávat, stejně jako svá jména. Také se učily najít své 

místo u stolečku a svou skříňku v šatně. 

Naším hlavním cílem je vytvářet pro děti příjemné a podnětné prostředí, kde se budou cítit šťastně, a 

do kterého se budou každý den rády vracet. 

Kristýna Bartoňová, učitelka MŠ 

 

V naší přáslavické školce jsme po prázdninách přivítaly nové i stávající děti s úsměvem. První dny 

byly plné objevování a zvykání si na školní režim. Ačkoliv jsou první dny ve školce vždy plné emocí, 

děti to zvládly skvěle. Všichni se brzy zapojili do her a aktivit, které jsme pro ně připravily, a rychle si 

tak mezi sebou našli kamarády. Postupně si tak všichni zvykli na režim ve školce, nová pravidla a 

prostředí, ve kterém se mohou cítit jako doma.  

Aby byl start nového školního roku ještě zábavnější, navštívil nás klaun Hopsalín, který rozesmál 

všechny děti a pomohl nám zahájit nový školní rok s úsměvem.  

Věříme, že nás čeká skvělý školní rok plný zábavných aktivit, nových přátelství a nezapomenutelných 

zážitků.  

Tereza Adamcová, učitelka v MŠ, třída Veverky 

 

Klaun Hopsalín rozesmál děti na zahájení prvního školního dne v MŠ 
 

 
 

 

 

 

 

 

První školní den 2. 9. 2024 znovu oživil klaun Hopsalín, který svým pestrým programem přivítal 

všechny děti z MŠ, ZŠ a rodiče na zahradě obecního úřadu v Přáslavicích. Tento veselý klaun s 

nekonečnou zásobou úsměvů a proměn vnesl mezi děti veselou zábavu. 

Hopsalín začal svůj program scénkou a tanečním vystoupením. Děti tančily a smály se spolu 

s klaunem, který je učil jednoduché taneční kroky a společně vytvořily synchronní taneček. 

Postupně přišly na řadu velké bubliny, které děti doslova očarovaly a lehké úkoly, do kterých byly 

přizváni i rodiče.  

Díky klaunu Hopsalínovi proběhlo letošní zahájení školního roku ve znamení radosti, smíchu a 

zábavy. 

Děti se rozloučily s prázdninami s úsměvem a plné energie vstoupily do nového školního 

dobrodružství. Všichni se těšíme na další setkání s Hopsalínem. 

Lenka Soukeníková, učitelka MŠ na sídlišti  
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Z P R Á V Y   Z   F K – mladší žáci 
 

Z facebooku FK Přáslavice  

10. srpna                           ► 

 

Naši borci a borkyně z 

mladších žáků FK Přáslavice 

nakonec v pekelné výhni 

vybojovali krásné druhé místo 

v turnaji a odváží si stříbrný 

pohár. Je třeba dodat, že dát si 

6 zápasů v tom horku nebyl 

žádný med a naši na hřišti 

nechali vše.  

O to je 2. místo cennější. 

 

 

 

 

 

Z facebooku FK Přáslavice  

31. srpna 

 

◄ Mladší žáci si v nelehkém 

zápase a pekelné výhni poradili s 

celkem FC Sigma Hodolany a 

výhrou 3:2 jim tak oplatili 

vysokou porážku z jara.  

Super!  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Z facebooku FK 

Přáslavice 7. září ► 

 

Mužstvo mladších 

žáků urvalo s celkem 

SFK Nedvězí výhru 

3:1 a v podzimní části 

tak drží bilanci 3 

zápasy/3 výhry. 
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T A N C U J   S   X d a n c e 
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V O L B Y   2 0 2 4 
 

 

  

 

Volby do zastupitelstev krajů konané 20. 9. – 21. 9. 2024 

Výsledky voleb: Olomoucký kraj, obec Přáslavice 

 

celkem 
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S P O N Z O Ř I 
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A   N Ě C O   N A V Í C … 

 

POŠTA  PRO ČTYŘNOHÉ KAMARÁDY 

 

Můžete spokojeně zavrtět ocásky, protože toto oslovení vám opravdu patří. Ptáte se možná, proč se 

obracím na vás a nikoliv na vaše páníčky. Tak na vysvětlenou: sami jste si asi všimli, že sídliště patří 

především vám a směr každodenních venčení udáváte vy, nikoliv vaši páníčci, jejichž předkové vás vodili 

po vymezených cestách, zatímco dnes vás nechají razit si nekontrolovaně cestu v těsné blízkosti domů a 

předzahrádek a pasivně se plouží za vámi.  

Proč byste se vyhýbali květinovým záhonům či místům, kde si kdysi lidé rádi poseděli na lavičce, či 

travnatým plochám, kde si v létě mohli dát na trávník deku, aniž by po chvíli začala vydávat vůni vašich 

každodenních exkrementů. Vaše každodenní „noviny“ ve stavu tuhém i tekutém si tak kromě vašeho 

očmuchávání může pocitově i dotykově užít každý občan sídliště. Stačí jen nepozorně šlápnout. 

Chápu, máte taky svoje starosti. V nepřítomnosti svých páníčků, ať už jsou v práci, na nákupu či za 

zábavou, svědomitě střežíte svá teritoria a zejména ti nejmenší z vás mají pocit, že jedině bojový štěkot na 

pokraji chrapotu může patřičně uvítat ty, kteří by se rádi dostali bez vašeho uvítacího ceremoniálu 

pokojně domů. Mnohé z vás bychom mohli považovat za výkonné rušiče rozhlasových a televizních zpráv, 

nemluvě o klidném posezení nad knihou…  

Já vím, že řady z vás se moje povídání netýká, protože vaši páníčci vás moc nikde nevodí. Stoupnou si do 

dveří, zapálí cigaretu, a váš pobyt je vymezen posledním šlukem a mráčkem dýmu a zrovna, když 

vykonáváte svoji potřebu, tak se slušně odvrátí a tváří se, že k nim nepatříte.  

Je vás na tom našem sídlišti poměrně dost, tak si myslím, že byste měli vědět, že kromě radosti z toho, že 

jste, a kdo by vás jako takové neměl rád,  máme starost o to, jak zodpovědně k vám, a tím i k nám, budou 

vaši „páníčci“ přistupovat nadále.  

Příkladem vám mohou být ti, kteří se o vaše kamarády starají s láskou a péči, která vám náleží, ale která 

nepoškozuje nás, kteří vás máme rádi, ale nenecháváme vás většinu dne kňučet a škrábat na dve- 

ře prázdných bytů.  

Moc vám držím palce a pokud by vaši problematičtí majitelé nechtěli změnit své chování, zvolte si cestu 

kolem obecního úřadu a dopřejte jim čas, ať se seznámí s Občanským zákoníkem, aby pochopili, kde končí 

tolerance a začíná narušování klidného soužití občanů.  

 

Třikrát haf a žádné raf  

                                                                                                                            J. Tárnyiková 
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S P O L E Č E N S K Á   R U B R I K A 

   

 
                             

   ŘÍJEN         LISTOPAD 
 

    Václav Langer   95       Drahomíra Audyová  91 

    Jiřina Zbořilová   92       Karla Kadlčíková  84 

     Jiří Rohel    80       Evženie Opletalová  84  

     Miroslav Tomek   75       Jozef Hrin   83 

     Božena Ruská   75       Miroslava Vysloužilová 81 

     Karel Spáčil   70       Emilie Hrinová   80 

                 Jarmila Rožmanová  75 

             Hana Černochová  70  

Srdečně blahopřejeme a přejeme všechno nejlepší! 
 

 
  

 

                                                                          † František Bartoněk                                   

                Budeme vzpomínat!  

 

P L Á N   A K C Í   V   O B C I   N A:   ŘÍJEN – LISTOPAD 
 

  sobota 12. 10.  Podzimní BAZÁREK   SRP při ZŠ a MŠ 

  sobota 19. 10.  Komentovaná prohlídka historickou Olomoucí Obec 

  sobota 19. 10. Vítání občánků    Obec + ZŠ 

  sobota   2. 11. HALLOWEEN     SRP při ZŠ a MŠ 

  pátek   8. 11. Den veteránů    Obec + ZŠ + AČR 

  sobota 23. 11. 12. běh – Přáslavická desítka  Obec  

  sobota     30. 11. Punčiáda     SDH 
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